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خبر روزنه

 قالیباف در برابر انتقادات  دانشجو 
رئیسمجلس که به مناسبت ۱۶ آذر به دانشگاه  �

شــهید بهشــتی رفته بود، با حملات تنــد نماینده 
اتحادیه جامعه اســلامی دانشــجویان روبه رو شد. 
پیش تر بســیج دانشــجویی دانشــگاه تهــران هم 
انتقادهــای تندی را بــه زاکانی خلــف قالیباف در 
دانشــگاه روانه کرده بود. احتمــالا برای همین آنها 
از او برای حضور در مراســم ۱۶ آذر دانشگاه تهران 
دعــوت نکردند. در بیرون از دانشــگاه اگــر از پایان 
ماه عسل دولت و مجلس ســخن به میان می آید و 
دولــت هم از عدم همراهــی مجلس با خود گلایه 
دارد امــا به نظر می رســد کــه در بخش های دیگر 
هم اوضاع چندان برای اصولگرایان خوب نیســت. 
حضورشــان در قدرت آنها را از مقــام مطالبه گر به 
مقام پاسخ گو کشــانده و حالا باید در برابر عملکرد 
خود به حامیانشــان جواب پس دهنــد. به گزارش 
ایلنا دیروز سیدامیرمحمد حسینی، نماینده اتحادیه 
جامعه اسلامی دانشجویان خطاب به قالیباف گفت: 
آقای رئیس یک بار برای همیشــه تکلیف خود را با 
اطرافیانتان روشن کنید. آیا نمی خواهید به شائبه های 
موجــود در مورد انتصابات خــود چه در مجلس و 
چه در شهرداری پاســخ دهید؟ او گفت: جمهوری 
اســلامی که با شــعار رفع انحصار از فرایند قدرت 
و مناصب نظام تصمیم گیری کشــور پــا به عرصه 
وجود گذاشــت، اکنون در آستانه ۴۳ سالگی نیاز به 
تحول در عرصه حکمرانی و سیاســت گذاری کشور 
را احســاس می  کند. جمهور به عنــوان اصلی ترین 
رکــن  که با روحیــه انقلابی گری هیمنه اســتکبار را 
در هم شکســته و با ازخودگذشتگی در هشت سال 
دفــاع مقدس باعث تثبیت، ادامــه و صدور انقلاب 
شده اســت، با توجه به رویه اخذ شده در سال های 
گذشته توسط مسئولین، شکاف و ناامیدی بین خود 
و حاکمیت احساس می کند. وی افزود: جناب آقای 
قالیباف مردم از شــما به عنوان رئیس مجلسی که 
با شــعار انقلابی گری پای کار آمــده، انتظار ویژه ای 
برای ازبین بردن ســاختار های معیوب گذشته دارند 
اما عملکرد یک ســال و نیم گذشته شــما، به تحقق 
این انتظار کمکی نکرده است. این فعال دانشجویی 
تأکید کرد: آنچه که به تعبیر روح االله کبیر گفته شده 
بــود که مجلس در رأس همه امور اســت، اکنون و 
با توجه به دخالت نماینــدگان در انتصابات دولت، 
از وزارت گرفتــه تــا مدیــران بخش هــای مختلف 
شهرســتان ها، همچنان به همان تعبیر برداشــت 
می شود؟ مگر به گفته رهبری شأن نمایندگی مردم 
از هر مرتبه ای بالاتر نیســت؟ پــس چرا این گونه به 
نظر می رسد که راه پاستور از بهارستان می  گذرد؟ آیا 
شأن نظارتی نمایندگان مجلس در این است که مدیر 
معرفی کنند؟ آیا احداث ستاد انتخاباتی در مجلس 
بی طرفــی که باید ناظر رفتار دولت باشــد، صحیح 
است؟ آیا شأن نماینده مجلس دیده شدن در راهرو 
وزارتخانه هــا برای لابی گری اســت؟ با همه اینها و 

بیشتر، باز هم مجلس در رأس همه امور است؟
وی خاطرنشــان کرد: آقای رئیــس یک بار برای 
همیشه تکلیف خود را با اطرافیانتان روشن کنید. آیا 
نمی خواهید به شائبه های موجود در مورد انتصابات 
خود چه در مجلس و چه در شهرداری پاسخ دهید؟ 
وی با بیان اینکه در راستای قانون جوانی جمعیت و 
تعالی خانواده بایــد گفت که بحران پیری جمعیت 
از جمله مواردی اســت که آینده کشور را به طور جد 
تهدید می کند و به طور گســترده همه ابعاد سیاسی، 
امنیتــی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگــی و... را دربر 
می گیرد، یادآور شــد: در همین راستا با کاهش رشد 
جمعیت، قانون جوانی جمعیت و تعالی خانواده در 
مجلس به تصویب رسید که باوجود مزایای این طرح 

از ایرادات بسیار آن نمی شود چشم پوشی کرد.
وی ادامــه داد: عدم اولویت بنــدی مفاد قانون، 
روشــن نبودن مصادیــق جامعیت، ابهــام در میزان 
اجرائی شــدن، فقــدان ضمانــت اجرائــی و عــدم 
هماهنگــی با اســناد بالادســتی از جملــه ایرادات 
اساسی اســت که می توان بر این قانون وارد کرد که 
البته انتظار می رود به اصلاح آن پرداخته و با پیگیری 
مجدانــه و اهتمــام مجلــس و نظــارت ارگان ها و 
سازمان های مربوطه تنها در حد قوانین خاک خورده 

باقی نماند و گامی در جهت حل این بحران باشد.
او گفت: آقای رئیس امروز دانشگاه های ما تبدیل 
بــه فرودگاه های بین المللی شــده اند. نخبگانی که 
در کشــور های دیگر می توانند مسئولین بخش های 
مختلف باشــند، در کشور خودمان جایگاهی ندارند. 
مگر تنها خروجی یکی دو دانشگاه خاص می توانند 
مسئولیت های تصمیم گیری کشور را بر عهده بگیرند. 
این فعال دانشجویی بیان کرد: عدم مشارکت سیاسی 
نخبگان در تصمیم گیری در فرایند حکمرانی، بسیاری 
از این سرمایه های انسانی را ناامید کرده به طوری که 
شاهد مهاجرت این قشر، حتی به کشور های ضعیف 
هستیم. بفرمایید که با تأکیدات مختلف حضرت آقا و 
مطالبات ایشان، چه اقدامی در جهت حفظ نخبگان 
کشــور صورت گرفته اســت؟ و چقدر این اقدامات 
مؤثر واقع شده اند؟ وی با تأکید بر اینکه مجلسی که 
با شــعار شــفافیت پا به میدان گذاشت، در عمل به 
اولین وعده خود که تصویب شفافیت بود قصور کرد، 
گفت: سؤال اینجاست که تا کی شعار شفافیت باید 
دستاویزی برای ورود به مجلس باشد؟ آقای رئیس 
دریافتی های نماینــدگان بابت مــواردی چون حق 
همراه یا حق دفتر، واقعا صرف چه می شــود؟ چرا 
اســناد این گونه هزینه های اضافی منتشر نمی شود؟ 
یــا چرا باید نمایندگان بابت تصویب برنامه و بودجه 

پاداش اضافی دریافت کنند؟
ادامه در صفحه ۹
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معاون پارلمانی رئیسی  از  نمایندگان خواست به وزرا فرصت دهند

گلایه دولت از مجلس اصولگرا
شــرق: حرف های روز گذشــته معــاون پارلمانــی رئیس جمهــور در جمع 
خبرنگاران حکایت از این دارد که کم کم رفاقت نمایندگان و دولت ســیزدهم 
در حال شکرآب شدن اســت، آنجا که محمد حسینی گفت: «تعامل دولت و 
مجلس یک بحث راهبردی اســت و ما تأکید داریــم که همواره بین دولت و 
مجلس همکاری برای خدمت وجود داشــته باشــد. باید از حاشیه و مسائل 
تنش زا پرهیز کنیم؛ چرا که دود چالش ها به چشم مردم خواهد رفت». حدود 
چهار ماه از شــروع به کار دولت ابراهیم رئیســی می گذرد و انتظار بر آن بود 
که تعامل این دو قوه بیشتر و طولانی تر باشد، دعوت بیش از ۲۰۰ نماینده این 
مجلس از رئیســی برای شــرکت در انتخابات نیز همین نکته را نشان می داد. 
رئیس جمهو حتی چند وزیر خود را از میان نمایندگان انتخاب کرد؛ اما گویا ماه  

عسل بهارستان و پاستور زود به پاییز رسیده است.
بــا این حال معاون پارلمانی دولت از تعامل با مجلس گفته و مثال آورده 
که در موضوع رأی اعتماد نمایندگان به ابهامات و ســؤالات نمایندگان پاسخ 
داده شد و رئیس جمهور نیز تاکنون در ۹ مجمع استانی حضور پیدا کرده است. 
حســینی همچنین عنوان کرد که ابراهیم رئیســی در صد روز اخیر پنج بار به 
صحــن مجلس آمده و مصوبات نمایندگان بدون وقفه ابلاغ می شــود و یک 

مورد هم نبوده که به تأخیر بیفتد.
حسینی البته انتظارات دولت از مجلس را نیز این گونه اعلام کرد: «تاکنون 
۵۵۷ طرح از سوی مجلس ارائه شده؛ ولی ما باید بیشتر به سمت ارائه لایحه 
از سمت دولت برویم؛ چون دولت می تواند کار کارشناسی بیشتری انجام دهد؛ 
ضمــن اینکه بار مالی آن هم در نظر گرفته می شــود. انتظار داریم نمایندگان 
محدودیت هــای دولت را در نظر بگیرند؛ چرا کــه گاهی نمایندگان در دیدار با 
رئیس جمهور لیســت بلندی از مسائل حوزه انتخابیه را ارائه می کنند که باید 

این اقدامات براساس واقع بینی صورت گیرد».
او همچنین از نمایندگان خواســت به وزرا فرصت بدهند: «در حال حاضر 
۳۹ ســؤال از وزیر نیرو درمورد کم آبی مطرح شــده؛ امــا وزرای دولت تازه از 
راه رســیده اند و مــا توقع داریم نمایندگان یک مقدار بــه وزرا فرصت دهند و 
عملکرد آنها را ببینند؛ چرا که قطعا وزرای جدید نقشی در بروز مشکلات فعلی 

نداشته اند. البته وزرا در تعامل با مجلس هستند».
توقع معاون رئیس جمهور از مجلس  در حالی است که هجدهم آبان ماه 
گذشــته، وزیر اقتصاد به صحن علنی فراخوانده شد تا درخصوص آشفته بازار 

وضعیت اقتصاد کشور و به خصوص بورس توضیح دهد.
احســان خاندوزی که رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار را تغییر داده 
بــود، در مجلس تقصیرها را به گردن دولت حســن روحانی انداخت و گفت 
ریل گــذاری بودجه آخر دولــت روحانی غلط بود با اینکه به دولت گذشــته 
تذکر داده بودیم؛ اما دولت جدید با کســری بودجه بی سابقه ای مواجه شده 
اســت. هرچند این ســخنان هم با مخالفــت تعدادی از نماینــدگان مواجه 
شــد. مثلا علیرضا رحیمی، عضو هیئت رئیســه مجلس که اتفاقا از مخالفان 
حســن روحانی اســت، از خاندوزی پرســید: «فرمانده ســتاد اقتصادی چه 
کســی اســت؟ دولت قبل با ریل گذاری اشتباه بخشــی از کسری بودجه خود 
را جبــران کرد و حالا برنامه وزارت اقتصاد برای جبران این اقدامات آســیب زا 

چه چیزی است؟».

  مصادیق  بگویید
بحث انتصابات فامیلی همچنان از موضوعاتی است که مجلس روی آن 
نظــر دارد. معاون پارلمانی رئیس جمهور نیز روز گذشــته در این زمینه گفت: 
«۳۶ نماینــده درباره جلوگیری از انتصابات فامیلی تذکر دادند، ما خواســتیم 
مصادیق ارائه شــود تا پیگیری کنیم، برخی گفتنــد نگاه ما ناظر به آینده بوده 
و خواســتیم بعدا چنین انتصاباتی صورت نگیرد، برخی هم گفتند از رسانه ها 
شــنیدیم؛ بنابراین مــا توقع داریــم در این مســائل قبل از رسانه ای شــدن و 
مطرح شــدن در تریبون، سؤالات خود را از ما بپرسند و اگر جواب قانع کننده ای 

نبود، می توانند اعلام کنند».
اشــاره حسینی به تذکر محمدحســن آصفری، نماینده اراک و ۳۴ نماینده 
دیگر بــود که خطاب به ابراهیم رئیســی درخصوص ضــرورت جلوگیری از 
انتصابــات فامیلی و بی توجهی به شایسته ســالاری در دســتگاه های دولتی 
هشــدار داده بودند. پیش از این نیز چنــد نماینده در این زمینه به رئیس دولت 
تذکــر داده بودنــد و حتی از اینکــه فارغ التحصیلان یک دانشــگاه خاص به 
مناصب دولتی می رســند، گلایه کرده بودند. محمــود احمدی بیغش، عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس، در تذکری خطاب به رئیسی، گفته بود: «اتکای 
افراطی به مجموعه ای محدود از فارغ التحصیلان دانشــگاه امام صادق  (ع) 
در ســطوح مدیریتی کلان کشــور، حتی نام این امام عزیز و معصوم را نیز در 
جامعه تحت الشعاع قرار داده است. دولت شما ظاهرا دولت دلدادگان است 
به یک عزیز دردانه خاص که باید همه اتفاقات، انتصابات و استنادها به ایشان 
ختم شــود». او همچنین به طعنه گفته بود: «آن گونه که پیداســت در دولت 
شــما نیز پدیده مقدادیسم همان نقش غلطی را ایفا می کند که آشناییسم در 
دولت روحانی ایفا می کرد». اشــاره او به مقداد نیلی، داماد ابراهیم رئیسی و 
منظورش از آشنا، حسام الدین آشنا مشاور حسن روحانی است که گفته می شد 

در دولت دوازدهم نقش مهمی داشت؛ اما برکنار شد.
 نمایندگان  صبر  کنند

معاون رئیس جمهوری همچنین درباره علت افزایش ۴٫۵  برابری سؤالات 
نمایندگان از وزرا، عنوان کرد: «۲۵۵ مورد سؤال از دولت انجام شده است که 
این حق نمایندگان است؛ ولی اگر وزرا مدام قرار باشد به سؤالات پاسخ دهند، 

به کار خود نمی رسند».
او ادامه داد: «صد ســؤال را فقط سه نماینده مطرح کرده اند. وعده دولت 

ســاخت چهار میلیون مسکن در چهار سال اســت، نمایندگان صبر کنند اگر 
کم کاری شــد، سؤال کنند؛ ولی تازه کار شروع شده است. تأکید ما بر این است 
که این ارتباط وجود داشته باشد و به جای اینکه وزرا در وزارتخانه ها باشند، به 
مجلس بروند و با نمایندگان صحبت کنند. در یک روز نماینده می تواند با چند 
وزیر مســائل خود را مطرح کند و دسترسی خیلی بیشتر از گذشته شده است. 
البته این حضور در مجلس منافاتی با اینکه در خود وزارتخانه ها هم اگر لازم 

باشد نمایندگان می توانند حضور پیدا کنند، نیست».
حســینی تلویحا عنوان کرده که نمایندگان توقع خود را از دولت کم کنند: 
«چــون نمایندگان می گویند که از این دولت و آقای رئیســی حمایت کردیم و 
توقع داریم مشــکلات زودتر حل بشــود که ما هم به آنها حق می دهیم؛ اما 
می گوییم که نمایندگان باید شــرایط موجود را هم در نظر داشــته باشند. در 
سفرهای استانی تقاضاها زیاد است که در زمان کوتاه میسر نیست که تحقق 
پیدا کند. البته به مرور که جلو برویم، همه واقع بین تر شــده و توازن و تعادلی 

برقرار می شود».
 لطفا  سقف  بودجه  را  جابه جا  نکنید

معاون پارلمانی همچنین از نمایندگان توقع داشــت که به بودجه ســال 
بعد دســت نزنند. حســینی درباره نحوه مواجهه مجلس بــا لایحه بودجه 
گفت: «رویکرد دولت این اســت که بودجه با کسری بسته نشود؛ چرا که بعدا 
مشــکلات متعددی ایجاد می شود؛ بنابراین توقع ما از نمایندگان این است که 
سقف بودجه را جابه جا نکنند و مطالبات نمایندگان اگرچه بحق است؛ اما این 
خواسته ها را با توجه به ظرفیت های دولت و کشور در نظر بگیرند تا هزینه ها 

بیشتر از درآمدها نباشد».
او البتــه گفت که فکــر می کند با تعاملــی که وجود دارد، مشــکلی در 
بررســی بودجه پیش نیاید؛ اما گفت که توقع دولت این اســت که نمایندگان 
بخشی نگری نکنند و نگاه ملی داشته باشند و نباید طرح هایی مطرح کنند که 

اجرای آن میسر نیست.
هرچند معاون پارلمانی دولت از تعامل با بهارســتان می گوید؛ اما برخی 
نماینــدگان نیز اعتراض خــود را در صحن مجلس به دولتی ها رســانده اند. 
فداحســین مالکی، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی، در یکی از 
نطق های خود با بیان اینکه رابطه دولت و مجلس به ســردی می رود، گفته 
بود: «علت اصلی این رابطه ســرد عدم پاســخ گویی وزرا به نمایندگان ملت 
اســت، ادامه این روند به صلاح دو قوه نیســت. لازم است رئیس دولت تذکر 

بدهد تا وزرا در ارتباطشان با نمایندگان تجدیدنظر کنند».
حدود یک ماه پیش نیز کاظم موسوی، نماینده اردبیل در مجلس، در تذکر 
شفاهی گفته بود: «وزرا به رفتار و گفتار نمایندگان توجهی ندارند. برخی وزرا 
که در اینجا ۲۵۰ تا ۲۷۰ رأی گرفتند اگر امروز برای آنها رأی گرفته شود ۵۰ رأی 
هم نمی آورند. این نکته را به آقای مخبر معاون اول رئیس جمهور هم گفتم».
هفته آینده باز ابراهیم رئیسی به مجلس خواهد رفت تا بودجه سال ۱۴۰۱ 
را به نمایندگان تقدیم کند، این شاید مهم ترین و چالش برانگیزترین اتفاق میان 
دولت ســیزدهم و مجلس یازدهم باشــد. باید دید بر اساس سخنان معاون 
پارلمانــی رئیس جمهور، بین مجلــس و دولت تعامل خواهد بود یا رســما 

ماه  عسل این دو قوه به پایان خواهد رسید.

پاسخ انصاری به شورای نگهبان
انصاری،  � مجید  حجت الاسلام والمســلمین  ایرنا: 

عضــو مجمع تشــخیص مصلحــت نظــام، درباره 
اظهارات مطرح شــده از ســوی ســخنگوی شورای 
نگهبان و برخی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
دربــاره جایگاه و وظایف هیئــت عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه در روزهای 
اخیر سخنگوی شورای نگهبان در اظهار نظری درباره 
مصوبــه مجلس درخصــوص وارادات خودرو اعلام 
کردند که شــورای نگهبــان ایرادی را بــر طرح وارد 
نمی داند یا ایرادات شورای نگهبان برطرف شده است 
و هیئت عالی مجمع تشخیص، ایراد گرفته اند. برخی 
از نمایندگان مجلس نیز در رسانه ها اظهار نظر کرده اند 
و نظر هیئت عالی مجمع تشخیص مصلحت را نوعی 
دخالت در قانون گــذاری تلقی کرده انــد و در مقابل 
اختیارات مجلس ارزیابــی کرده اند.  البته قبلا هم در 
مجلس قبل برخی از نمایندگان این مسئله را مطرح 

کرده بودند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تأکید کرد: 
روال کار طبق آیین نامه مجمع به این صورت اســت 
که مصوبه مجلس اگر در جایی مغایر سیاســت های 
کلی تعیین شــده از سوی رهبر انقلاب بود، هم زمان با 
بررســی موضوع در مجلس و در فرایند قانون گذاری، 
هیئت عالی نظارت، نظــر خودش را به مجلس یا به 
کمیسیون های تخصصی منعکس می کند تا در تعامل 
و همــکاری ایرادات برطرف بشــود و خللــی در کار 

قانون گذاری پیش نیاید.
او تصریح کــرد: تاکنون هــم روال کار مجمع در 
زمانی که این اختیار را داشت و هم هیئت عالی نظارت، 
این بوده که هم زمان این بررســی ها را انجام دهند و 
از طریــق نماینده یــا نمایندگان هیئــت عالی نظارت 
مســائل را به کمیســیون ذی ربط یا به هیئت رئیســه 
مجلس اعلام کنند و قبل از اینکه مسئله نهایی شود 
و به صحن مجلس بیاید، اشکالات برطرف شود؛ ولی 
بعضا متأســفانه گاهی به این نکته در مجلس توجه 
نمی شــود و از نمایندگان هیئت عالی نظارت دعوت 
نمی شود و اشــکال باقی می ماند و در مصوبه نهایی 

مجلس همچنان، اشکال به قوت خودش است.
انصاری گفت: اینکه سخنگوی شورای نگهبان که 
اظهار کرده اند اشکالات شورای نگهبان برطرف شده و 
اشکالات هیئت عالی نظارت مجمع باقی مانده، تعبیر 
درســتی نیست؛ چون در واقع اشــکال همان اشکال 
شورای نگهبان اســت. چطور نمایندگان محترم نظر 
هیئت عالی نظارت را دخالــت در کار قانون گذاری و 
خــلاف اختیارات مجلس تلقی می کنند؟ طبق قانون 
اساسی مصوبات مجلس باید مطابق قانون اساسی و 
شرع باشد و این وظیفه بر  عهده شورای نگهبان است.
انصــاری خاطرنشــان کرد: چطــور نمایندگان آن 
بخش را ایراد نمی گیرند و نظر شورای نگهبان را مخل 
قانون گــذاری تلقی نمی کنند؟ امــا اعلام نظر هیئت 
عالی نظارت درخصوص حســن اجرای سیاست های 
کلــی نظام را که از ســوی رهبر انقلاب محول شــده 
اســت، دخالت در کار قانون گذاری می دانند؟ این نوع 
اظهار نظر کردن و ایجاد دوگانگی نه در شــأن مجلس 
اســت و نه عمــل قانونــی. به ویژه بــرای نمایندگان 
مجلســی که ادعــای ولایی بودن دارند و نســبت به 
ولایت فقیه اظهــار ارادت می کنند، چطور رعایت بند 
یک و دو اصل ۱۱۰ قانون اساسی را نادیده می انگارند؟
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تأکید کرد: 
اگر در گذشــته و تا به حال سیاســت های کلی که در 
حوزه هــای مختلف وضع شــده بود، در اجرایشــان 
دقت می شد- سیاســت هایی که بعد از اصول قانون 
اساســی و بالاتر از قوانین عادی قــرار می گیرند- اگر 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، سیاست های کلی 
اصل ۴۴ و سیاست های کلی نظام بودجه ریزی رعایت 
شــده بود، ما امروز دچار مشــکلات اقتصادی بزرگ 
مثل کسری های سنگین، نقدینگی بالا و تورم های بالا 

بودیم؟
انصــاری تصریح کرد: بنابرایــن نمایندگان محترم 
مجلس باید بیش از دیگران خودشــان را موظف به 
رعایت سیاست های کلی نظام در فرایند قانون گذاری 
بدانند و اگر نه، قرار باشــد سیاســت های کلی تعیین 
بشود و کســی به آنها توجه نکند، پس سیاست های 
کلی برای چه وضع شــده اند؟ نمی شــود بگوییم که 
یک اصل قانون اساســی را قبول داریم و یک اصل آن 
را قبول نداریم. به ویژه نمایندگان مجلس که ســوگند 
خورده اند که پاسدار قانون اساسی باشند و به آن عمل 
کنند، نمی توانند به این بخش مهم از قانون اساســی 

بی توجه باشند.

دیــروز روز شــلوغی برای رئیس دســتگاه قضا بود. 
محسنی اژه ای هم در جلسه شورای عالی قضائی شرکت 
کرد و دســتور مهمی به بازرسی کل کشور درباره بورس 
داد و نیز میزبان فعالان دانشجویی بود و بر حرکت پیشرو 

و مطالبه گرایانه جنبش دانشجویی تأکید کرد.
دستور   درباره   بورس

به گزارش «ایسنا»حجت الاســلام محسنی اژه ای در 
جلسه شــورای عالی قوه قضائیه گفت: «مسئله بورس 
از ســوی سازمان بازرسی کل کشور و دادستان کل کشور 
در گذشــته دنبال شــده اســت، اما به نظر مــن کفایت 
نمی کند و عقیده دارم بســیاری از موضوعات اگر یک  بار 
دنبال شــوند و سپس رها شــوند، ما به نتیجه مطلوب 
خود نخواهیم رســید... کماکان به ذهن می رسد و قرائن 
و شــواهد این گونه حکایت می کند کــه یک روال عادی 
و متعــارف در بورس رقم نمی خــورد؛ بنابراین بار دیگر 
رســیدگی به این موضوع را درخواست می کنم. دستور 
مکتوب این موضوع به رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
هم ابلاغ شد، گزارشــات قبلی خود را به روز کرده و این 
موضــوع را دنبال، پیگیری و تعقیب کنید تا اگر تخلف و 
جرمی صورت گرفته است، به هیچ وجه قابل بخشش و 
اغماض نیست». رئیس دستگاه قضا عنوان کرد: «تعداد 
کثیری از مردم ما اعتماد کردند و پول خود را وارد بورس 
کردند و حالا متضرر شــده اند. بخشــی از این ضررها در 
بورس طبیعی است؛ زیرا باید آموزش می دیدند و توجه 
و رعایــت می کردند، اما به هر صورت بســیاری از افراد 
تقریبا هستی خود را وارد بورس کردند و با مشکل جدی 
مواجه شدند؛ بنابراین بازرسی کل کشور به گزارش های 
قبل اکتفا نکند و ایــن موضوع را به صورت جدی دنبال 
و پیگیــری کنید و اگر تخلف و جرمــی رخ داده بود، آن 
را به دادگســتری و مســئولین ذی ربط گــزارش کنید». 
محســنی اژه ای ادامه داد: «دادســتان کل کشور هم این 
موضوع را رها نکنند و در شــوراهای عالی بورس و سایر 
جلســات مجدد آن را پیگیری کنند. فرضا اگر مشــخص 
شــد هیچ اشکالی هم وجود نداشت، باز هم برای مردم 
به صورت شــفاف روشن شود. در حال حاضر برای مردم 
این ذهنیت وجود دارد که تخلفاتی صورت گرفته است». 
او افزود: «اگر پس از بررســی مشــخص شــد هیچ چیز 
خلافی وجود ندارد، مسئولین ذی ربط برای مردم شفاف 
آن را توضیح دهنــد. در نتیجه در این موضوع به صرف 
گزارش اکتفا نکنید، پیگیری کنید و به مســئولین ذی ربط 
مکتــوب اعلام کنید، به بنده هم اعلام کنید تا دنبال کنم 
و ان شاء االله به نتیجه برسیم». محسنی اژه ای با اشاره به 
گفت وگویش با رئیس کل دادگســتری تهران و دادستان 
تهران گفت: «در خصوص پرونده های تحقیق و تفحصی 
که از طرف مجلس ارسال شــده، وقت ویژه ای گذاشته 
شود تا میزان و تعداد پرونده ها مشخص شود و مشکلات 
پرونده ها و مختومه شــدن یا نشــدن پرونده ها را با ذکر 
دلایل برای مجلس ارسال کنند». او با بیان اینکه یکی از 

گلایه های مجلس شورای اسلامی بی اطلاعی از آخرین 
وضعیت گزارش های تحقیــق و تفحص و گزارش های 
ارســالی از سوی خانه ملت بوده است، خاطرنشان کرد: 
«ایــن پرونده ها یا از طریق تحقیــق و تفحص یا از طریق 
کمیسیون اصل ۹۰ مجلس تشــکیل شدند و کمیسیون 
اصــل ۹۰ در تمام دوره های مجلس این گله را داشــته 
و دارنــد که نمی دانیم این گزارش هــا در قوه قضائیه به 
کجا می رســد». رئیس قوه قضائیه افزود: «از دادگستری 
و دادســتانی تهران خواســتم پس از بررسی اعلام کنند 
که بــرای مثال آنچــه در مجلس گفته شــده بود، آنها 
هم به همان نتیجه رســیده بودند یا حکمی صادر شده 
و محکومیتی تعیین شده اســت و بگویند این پرونده ها 
تعیین تکلیف شــدند. در خصوص پرونده های اصل ۹۰ 

هم همین طور مشخص شود».
او در ادامــه با ارائه پیشــنهاد همکاری بیشــتر قوه 
قضائیه با کمیســیون اصل ۹۰ گفت: «با لحاظ همکاری 
بیشــتر در صورت ارســال گزارش جدیــد، اگر ضعف و 
اشــکالی وجود داشــت، پیش از ارسال تکمیل می شود 
و در جایی که احســاس شــد نیاز به مستند شدن پرونده 
وجود داشــت، کمیسیون مستندسازی را انجام می دهد. 
جلسات مشترک حضوری و کتبی خود را افزایش دهید. 
نهایی نبودن مســائل ذهنیت ایجاد می کند و مشــکلات 
جانبی را به همراه خواهد داشت». او در بخش دیگری از 
اظهاراتش به موضوع ضرورت تناسب بین جرم، مجازات 
و قرارهــای صادره اشــاره و تأکید کــرد: «مجازات های 
تعیین شده و قرارهای صادره باید مورد نظارت قرار گیرند 
و دادستان محترم کل کشور نظارت های خود را توسعه 
دهنــد و به روزتر کنند تا قرارها مناســب باشــند. خیلی 
مواقع به دلیل سیستمی بودن این کار راحت تر شده است 

و اطلاع دارم که فعال هم هستند».
دیدار   با   تشکل های   دانشجویی

روز گذشــته اژه ای بــه مناســبت روز دانشــجو بــا 
نمایندگان گروه ها و تشــکل های دانشــجویی نیز دیدار 
داشت. او در این جلسه مطالبی در اهمیت حرکت پیشرو 
و مطالبه گرایانه جنبش دانشــجویی در مسیر آرمان ها و 
اهداف انقلاب اســلامی بیان کرد. پیش از سخنان اژه ای 
محمدحسین کاظمی، نماینده اتحادیه جامعه اسلامی 
دانشــجویان، با بیان اینکه میزان جدیت قوه قضائیه در 
مبارزه با فساد زمانی مشخص می شود که مردم مظلوم 
جامعه نتیجه این مبارزه را در سر سفره های خود ببینند، 
از رئیس عدلیه خواســت کــه با ارائــه برنامه عملی و 
واقع بینانــه به خواســت مردم درخصوص ریشــه کنی 
فساد جامه عمل بپوشــاند. مهرداد نصر، دبیر تشکیلات 
انجمن اسلامی دانشجویان دانشــگاه تهران هم ضمن 
انتقاد از جریانی که در دانشــگاه ها هدف سیاست زدایی 
از دانشــجویان را دنبال می کند، گفت: «سیاســت زدایی 
از دانشــگاه در تضاد با این جمله بنیان گذار کبیر انقلاب 
اسلامی است که فرمودند «دانشگاه مبدأ تحولات است 

و باید افق های جدیدی را پیش روی جامعه و نظام قرار 
دهد». علی بزرگ پــور، نماینده دفتر تحکیم وحدت هم 
در ســخنانی ضمن انتقاد از طرح برخی مسائل سیاسی 
از ســوی دانشــجویان در نشست هم اندیشــی با رئیس 
قوه قضائیه گفت: «دستگاه قضائی در عین حال هم باید 
مردم سالار و هم مردم نهاد باشد و در این راستا ما نیازمند 
تحول اساسی در زمینه مشــارکت مردم در ساختار قوه 

قضائیه هستیم».
امیرحسین عابدی، یکی دیگر از اعضای دفتر تحکیم 
وحدت نیز در سخنانی خواستار راه اندازی سامانه جامع 
و هوشــمند برای مشارکت  مردم با قوه قضائیه و تعامل 
بیشــتر دســتگاه قضائی کشور با دانشــجویان شد. رضا 
نادمی، نماینــده گروه های جهادی دانشــجویی، با بیان 
اینکه گروه های جهادی «کارآفرینی در مناطق محروم» 
را وظیفه خود می دانند، به موانع و مشــکلات پیش روی 
جهادگران در این عرصه اشاره کرد و خواستار مانع زدایی 
قــوه قضائیه در ایــن زمینه شــد. یکی از دانشــجویان 
سیستان و بلوچستانی نیز در این جلسه، نگاه امنیتی برخی 
مسئولان به این استان و فساد مدیریتی برخی مدیران را 
بزرگ ترین مشــکلات سیستان و بلوچســتان عنوان کرد و 
خواستار مشخص شدن نتیجه رســیدگی به پرونده های 
تخلفات برخی مســئولان فاســد این استان از سوی قوه 

قضائیه شد.
در ادامــه نشســت هم اندیشــی رئیــس عدلیــه با 
تشــکل های دانشــجویی، زمانی نسب، مســئول بسیج 
دانشــجویی دانشــگاه علوم قضائی، با بیــان اینکه در 
پنــج ماهی کــه از انتصاب حجت الاسلام والمســلمین 
محســنی اژه ای به عنوان رئیس قــوه قضائیه می گذرد، 
شــاهد تحولات مثبتی در دســتگاه قضائی بوده ایم، به 
وضعیت معیشتی قضات اشــاره کرد و گفت: وضعیت 

معیشــتی قضات مطلوب و مناسب نیست و باید به این 
موضوع توجه ویژه شود؛ چرا که غفلت از آن باعث ایجاد 
تمایل در قضات برای پیوستن به جرگه وکلا خواهد بود.

پرهیز از آمارگرایی، بها دادن بیشتر به نقش معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه، معرفی 
رســانه ای قضات متدین و کارآمد و پاک دست، حمایت 
از دانشــگاه علــوم قضائی و جذب دانشــجویان در این 
دانشگاه از مقطع کارشناسی، لزوم تقویت بُعد رسانه ای 
قوه قضائیه و ورود و واکنش ســریع سخنگوی دستگاه 
قضا به شــبهاتی کــه در شــبکه های اجتماعی مطرح 
می شــود، از  جملــه ابهامات موجود در کیفرخواســت 
پرونده ســانحه هواپیمــای اوکراینی، برخــورد جدی با 
مسببان حوادث آبان ۹۸ و تحرک بیشتر ستاد حقوق بشر 
در پیگیری بین المللی پرونده ترور حاج قاسم سلیمانی 
از دیگر مطالب و موضوعات مطرح شده از سوی مسئول 

بسیج دانشجویی دانشگاه علوم قضائی بود.
محمد اســکندری، نماینــده جنبــش عدالت خواه 
دانشجویی هم با اشاره به ضرورت حمایت از افشاگران 
فســاد به موضوع حکم محکومیت رئیس شورای شهر 
امیدیه اشاره کرد و گفت: نباید این پیام به جامعه مخابره 
شود که تلاش افراد برای اصلاح عملکرد کارگزاران نظام 

هزینه زا است.
در ادامه این نشســت، نماینده بســیج دانشجویی بر 
ضرورت برگزاری جلســات بیشتر با دانشجویان از سوی 
مقامات قضائی به ویژه در جریان سفرهای استانی رئیس 
قوه قضائیه اشــاره کرد و گفت: تغییر در ساختار نظارت 
بر زندان ها و تفکیک ســازمان زندان هــا از قوه قضائیه 
و الحــاق آن به وزارت دادگســتری از ضروریات اســت 
و همچنیــن باید اجــازه بازدید حضــوری از زندان ها به 

سازمان های مردم نهاد مورد تأیید حاکمیت داده شود.

روز  پرمشغله  رئیس دستگاه قضا
از دیدار با دانشجویان تا دستور بررسى وضعیت بورس
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کارت خودرو پژو ۲۰۶ رنگ قرمز متالیک مدل ۱۳۹۰               
به شماره پلاک ایران ۶۶ - ۹۴۸ و ۹۱ و شماره موتور 

 ۱۵۷۹۰۰۰۰۴۰۷ و شماره شاسی 
NAAP23FG9CJ171574 به نام 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
برگ سبز خودرو  پراید   جی تی ایکس آی  رنگ سفید 

 شیری روغنی مدل ۱۳۸۳ به شماره پلاک ایران
 ۳۸ _ ۲۲۹ ص ۲۸ و شماره موتور ۰۱۰۴۸۳۸۰ و شماره 

شاسی S1412283424638 به نام  
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو   پژو  ۲۰۷   هاچ بک)پانوراما( رنگ مشکی  
 مدل  ۱۴۰۰ به شماره پلاک ۴۰ ایران ۹۳۸ ق۳۲   
 و  شماره موتور 178B0066677  و شماره شاسی

 NAAR03FE4MJ422373  به نام  
  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت دانشجویی  نام پدر 
سعید با شماره دانشجویی ۹۶۲۲۰۰۳۵ از دانشگاه 

شهید بهشتی رشته حسابداری در مقطع کارشناسی 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.


